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Němčice, Zhoř, Člupek a Pudilka
Vážení spoluobčané,
setkáváme se opět po nějaké době, v době poznamenané pandemií korona-
viru. Já osobně jsem rád, že to vypadá, jak to vypadá. Nevím, co se mělo
dělat nebo nemělo dělat. Teď snad už po, ale i během nouzového stavu se
vyrojilo tolik různých protichůdných stanovisek a názorů, že nevím, jak vy,
ale já jsem se v tom raději nevyznal:.) A jak už to bývá po bitvě je každý
generál. Nechci a nebudu hodnotit prováděná opatření, ale zbystřil jsem při
informaci, jak je nezbytné teď v době nouzového stavu začít projednávat
dostavbu jaderné elektrárny. Říkal jsem si, co má společného dostavba elek-
trárny s nouzovým stavem? Z mého pohledu to zavání zneužíváním
současného stavu pro jednodušší projednání s obejití standardních postupů.
Je ale možné, že „standardní“ postupy jsou natolik obsáhlé, že jsou třeba i
neproveditelné, což by mě v našem prostředí vůbec nepřekvapovalo. Co mi
ale opravdu začalo vážně vadit je to, že na úhradu podpor fyzických a
právnických osob tvořené různými odpustky a vratkami mají přispívat i
obecní rozpočty. Nemám nic proti jednorázové nebo časové omezené pomo-
ci, tady je ale ohrožena nejen ekonomická samostatnost obce, ale především
svoboda rozhodování a svoboda dobrého hospodaření. Vládnoucí elity si
našli hned několik „jasných odůvodnění“ s kterými ale jako člověk, který se
v tomto prostředí dlouho pohybuje, zásadně nesouhlasím. Jen chci ještě
upozornit na skutečnost, že poskytování „odpustek a podpor“ je velmi
složité, nepřehlédnutelné a také zneužívatelné. Známe přece naší českou
povahu. Já osobně si myslím, že bezesporu pomoc někde potřebná byla, ale
někde také mohla sloužit jako vítané přilepšení. Bohužel sama naše
konzumní společnost nás denně přesvědčuje o tom, že musíme mít všech-
no, mnohdy ale hlavně to, co vlastně nepotřebujeme. Vůbec se nepočítá s
tím, že v daný termín nepřijde výplata na účet nebo že si zítra nebudeme
najednou moci koupit čerstvý rohlík. Lidé jsou naučení žít od výplaty k
výplatě bez vytvoření alespoň nějaké rezervy. Na druhou stranu je pravdou,
že velmi mnoho lidí k tomuto doslovně donuceno. Třeba tím, když se
snaží vyřešit své základní životní potřeby jako je bydlení. Tam se jede
skutečně na doraz, sám jsem to zažil, dluh za výstavbu domu jsem splácel
20 let. Ale zpět k tématu, tady jsme se opět dostali ke zvrácenému para-
doxu v naší a snad i ve světové společnosti, že kdo křičí tak dostává a
kdo mlčí a táhne, tak vše platí. I když vlastně to s naší současnou situací
také trochu souvisí. Ale zpět k naším vládnoucím elitám.
Jestli si někdo něco slíbí, tak si má nejdříve spočítat jestli na to má. Bylo
řečeno a je to tak, že obce, města a kraje mají peníze. Ano, je to tak a je
to jednoduše dohledatelné v ročních uzávěrkách. Tak proč by se tedy
neměli podílet na úhradě tolik „potřebných“ a slíbených odpustcích? Na
odpověď odpovím také otázkou, proč stát také nemá našetřeno?
Bylo více významnými politiky konstatováno, že doposud měli obce štědré
příjmy, ano, ale stát je měl také, tak proč nemá stát také našetřeno. Nechápu,
jak někdo může neustále hospodařit s deficitem (dluhem) rozpočtu. Obce,
když jim dluhová služba překročí určitá procenta ročních příjmů, tak jsou
pozvány na kraj na „kobereček“ k podání vysvětlení a mohou dokonce
dostat i správce pro kontrolované hospodaření. Ovšem všichni vidíme, že
státu to nehrozí, stát může vše i to co normálně nefunguje a fungovat
nemůže. Jak řekl bývalý politik a předseda vlády, státní dluhy se přece
neplatí, to je jen hromada čísel. Jo, jo, jenže samosprávy typu obcí a měst
své všechny dluhy splatit musí (teda ve většině případů?). Ještě doplňuji, že
samosprávy a stát se dělí o příjmy z některých daní podle zákonem
stanovených procent. To znamená, že obce dostávají určitou procentní část
z daní sdílených (např. DPH, příjem fyzických a právnických osob, daň ze
závislé činnosti …) a patří jim celá daň z nemovitostí, kterou mohou i
částečně ovlivňovat. Poměrně „legrační“ bylo sledování opět jedné nejme-
nované dámy, jak sdělovala s nadšením, krom pro obce jiných „povzbudi-
vých „zpráv, že nám berou další a další peníze, sdělovala jak umožnili
obcím snížit nebo třeba zcela odpustit daň z nemovitosti. Bomba, tak nám
se sníží příjmy díky poklesu ekonomiky, z toho nám ještě cca 30-40% vez-
mou a ještě se sami máme připravit o další příjmy (pro doplnění uvádím,

že daň z nemovitosti je v absolutní hodnotě oproti jiným daním opravdu
zanedbatelná) To znamená, že dostáváme peníze, s kterými můžeme volně
nakládat, ale v souladu s dalšími zákony.
Tak a proti tomu stojí takzvané „dotace“, jak se teď všude káže. Dotace
jsou ve většině případů náročné na administrativní zpracování (projekt,
žádost o dotaci, výběrové řízení na dodavatele, závěrečné vyhodnocení
akce, kontrola správného využití prostředků, několikaletý monitoring atd.),
ale hlavně s nimi nemůžete volně nakládat, tedy zrealizovat něco, co právě
potřebujeme. Ten kdo dotace poskytuje rozhoduje také o tom, co se bude
dělat, za jakých podmínek se to bude dělat, požaduje předložení dokladů o
správné podle stanovených podmínek provedené akci či činnosti a hlavně
Vás přijde následně i několikrát třeba zkontrolovat. Chápete to? Na jedné
straně nám vezmou peníze, na které máme zákonný nárok a na druhé
straně nám nabízejí nenárokové, přísně účelové a z jejich strany kontrolo-
vané peníze, které pro obce a město znamenají velmi výrazný nárůst admi-
nistrativy a také podražení investic. Vše to, co jsem popsal výše, co se musí
pro řádné zadministrování dotace udělat se tvrdě platí. Proč bychom měli
platit za zpracování žádosti a drahých podkladů pro ni, když si něco
můžeme bez dotace udělat v klidu a bez nervů, že něco pokazíme, udělat
to jednoduše a prostě bez dotace. Je to boj o moc, kdo má peníze má i moc
a možnost kontroly. Nezávislé samosprávy jsou solí v očích některých
nebo spíše mnoha politiků. Já osobně to beru jako útok na svobodu samo-
správ, útok také na vaši svobodu, protože vy jste občané a obyvatelé samo-
správ. Přemýšlejte o tom!
Sledoval jsem v této záležitosti mnohé diskuze. Nikdo z těchto, kteří obha-
jovali „vykradení“ obecních rozpočtů nedokázali uspokojivě odpovědět na
jednoduchou otázku: „Proč, proč na jedné straně peníze berou a na druhé
peníze zase dávají?“. Na to není uspokojivá logická odpověď. Zamyslete se
nad tím sami. Jsem přesvědčený, že je to tak, jak jsem napsal, ale vždycky
Vám ti mocní budou tvrdit, že to tak není, že je to pro blaho nás všech a
celé společnosti.
O omezení nenárokových příjmů samospráv a tím i svobod rozhodování
se hovoří  skrytě  již dlouho. Právě teď, právě  teď  se naskytla příležitost
stejně jako je dostavba elektrárny to konečně zrealizovat. Vlastně nám tím
vyhrožují již od roku 2012, kdy se podařilo významně změnit rozpočtové
určení daní ve prospěch obcí, měst a krajů. To už pomíjím i skutečnost, že
ještě v půlce dubna nejvyšší z nejvyšších slibovali, že se obecních a
městských, krajských rozpočtů nedotknou. Díky společnému postupu se ale
prozatím o tom stále jedná. Nakonec přislíbili jakousi podporu 1.200,-
Kč/občana. To ale také není systémové a vůbec nevíme, na čem jsme, co se
bude dít dál a jak dlouho. Jak chcete v takovém prostředí něco pracovat,
připravovat a realizovat projekty, když nevíme co bude. Všude jen samé
negativní odhady s předpoklady. Je to nelehká situace pro nás pro všechny,
pro občany, samosprávy i stát, ale proč to ještě zhoršovat. Místo toho, aby
byla snaha o optimistické zhodnocení situace jsme zastrašováni nezaměst-
naností, propadem ekonomiky a obrovským státním dluhem, snad i proto
aby se dala ospravedlnit další a další „nouzová“ opatření. Tak, tak, je třeba
udržovat poddaný lid neustále ve strachu. Máme co si zasloužíme, tak si to
pamatujme, hlavně do krajských a parlamentních voleb. Jak se zpívá v
jedné písni: „Lháři ve fraku každý věří!“

Raději se rozhlédneme po naší obci.

Modernizace silnice II/358
Dotýká se nás všech. Myslím, že práce vcelku dobře pokračují. Na kon-
trolních dnech se snažíme řešit další a nové detaily, které postupně
nacházíme postupem prací. Také se snažíme koordinovat náš navazující
projekt na výstavbu chodníků se stávající stavbou. V této věci je
spolupráce také dobrá. No, a že to občas zaskřípe, to se prostě stává.
Autobusové spojení také nějak po počátečních potížích funguje.



zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
19/2020 – program zasedání pro den 22. 4. 2020. (8,0,0)
20/2020 – Smlouvu o dílo na akci:“ Oprava místních komunikací
v Němčicích“ s vítězem výběrového řízení firmou JD Dlouhy s. r. o.,
smlouvo o dílo v hodnotě díla 1.987.646,- Kč včetně DPH. (7,0,1)
21/2020 – Smlouvu o dílo a stavbu: ,,Úspory energie – Kulturní dům,
Němčice, okres Svitavy“ s vítězem výběrového řízení firmou STATING
s.r.o. Hradec Králové, smlouvou o dílo v hodnotě díla 10.187.858,62,-Kč
(bez DPH) a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy po splnění
všech podmínek a termínů pro uzavření smlouvy. (7,0,1)
22/2020 – Dotaci na aktivity a činnost SONS ČR, z. s., oblastní pobočky v
České Třebové na rok 2020 ve výši 2.000,- Kč. (8,0,0)
23/2020 – předloženým projektem stavby:,, Stavební úpravy rodinného
domu, Němčice – Člupek č. p. 60, st. p. č. 221 a p. p. 742/2“ a vydáním
stavebního povolení. (7,0,1)
24/2020 – zvýšení příspěvku na údržbu sportovního areálu ve výši 100,-
Kč/hod., tj. v celkové výši 82.800,- Kč/rok. (6,1,1)
25/2020 – cenové nabídky na rekonstrukce technologie ovládání pro čerpací
stanici vodovodu ve výši 291.000,-Kč (bez DPH) a pro vodojem ve výši
227.700,-Kč (bez DPH) od GDF spol. s r. o. (6,1,1)
26/2020 – prodej techniky, čelního nakladače HON050, nakladače K406 a
nosiče kontejnerů. Realizací prodeje pověřuje starostu obce. (7,0,1)
27/2020 – dopis a jeho odeslání na ministerstvo dopravy ve věci přímého
napojení České Třebové na D35. (7,0,1)
28/2020 – prominutí nájmu za pronájem nebytových prostor obce Němčice
jejich uživatelům po dobu tří měsíců. Jedná se o pronájem prostor restau-
race Kulturního domu v Němčicích, Kadeřnictví v Kulturním domě v
Němčicích a dále o pronájem objektů č.p. 35 na Člupku a č. p. 102 ve
Zhoři. (6,1,1)

29/2020 – program zasedání pro den 20. 5. 2020. (9,0,0)
30/2020 – Smlouvu o dílo: č. 20066A/2020 na dodávku a montáž zařízení
na Čerpací stanici vodovodu Němčice v hodnotě díla 291.000,- Kč (bez
DPH). (9,0,0)
31/2020 – Smlouvu o dílo: č. 20067A/2020 na dodávku a montáž zařízení
na Vodojem vodovodu Němčice v hodnotě díla 227.700,-Kč (bez DPH).
(9,0,0)
32/2020 – Smlouvu o umístění telekomunikační technologie na komíně
bývalé kotelny školského areálu ve výši nájmu 3.000,-Kč/rok. (9,0,0)
33/2020 – udělení výjimky z nejnižšího počtu žáků v Základní škole a
mateřské škole Všeználek, Němčice 114, na školní rok 2020/2021 schválilo
nejnižší počet žáků 52 ve školním roce 2020/2021. (9,0,0)
34/2020 – předloženou dokumentaci na stavbu: Skladová hala v místě
bývalé haly, areál firmy LIMES Litomyšl. (7,1,1)
35/2020 – skácení 1 ks jasanu na p. p. 864 v Němčicích, místní části
Člupku, k. ú. Němčice u České Třebové ve spoluvlastnictví žadatele Ant.
Štusáka, předepisuje se náhradní výsadba 1 ks listnatého neovocného stro-
mu. (8,0,1)
36/2020 souhlasí a nemá námitek v rámci územního jednání stavby:
Dálnice D35 Litomyšl – Janov, I. etapa, nesouhlasí s případnou následnou
výstavbou MÚK Litomyšl sever. (6,2,1)
37/2020 – Dohodu o údržbě sportovního areálu v Němčicích uzavřenou na
dobu neurčitou s výší čtvrtletního příspěvku 20.700,-Kč. (9,0,0)
38/2020 – Rozpočtové opatření č.2/2020 obce Němčice. (9,0,0)
39/2020 – cenovou nabídku na zpracování projektové dokumentace na
stavbu: Chodník podél silnice II/360 a III/36018 v Němčicích, a pověřuje
starostu obce k jednání o případné spoluúčasti SÚS PuK. (8,0,1)

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)

Usnesení  Zastupi te ls tva obce Nìmèice

Revitalizace Kulturního domu v Němčicích
Na jaře letošního roku proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavby. S
vítězem výběrového řízení jsme spokojeni. Stavba byla zahájená a zatím
svižně pokračuje. Mohlo by být hotovo do října letošního roku dle
vyjádření zhotovitele stavby. To bychom byli velmi rádi. Také tady
pořádáme kontrolní dny, kde řešíme realizační a projektové věci. Jen ještě
stručně zrekapituluji rozsah stavby. Jedná se tedy o výměnu vnějších oken
a dveří, zateplení celého objektu včetně střech a oprav krytiny střech,
opravy izolací, rekonstrukci zdrojů tepla a vzduchotechniky v restauraci,
zřízení nové vzduchotechniky na sále a výstavbu přístavby sálu pro
uskladnění stolů a židlí.
Dále čekáme jak dopadneme s potvrzením dotace na rekonstrukce komu-

nikací a jak dopadnou naše žádosti o dotace na rekonstrukci hřiště ve
Zhoři a pořízení nového dopravního automobilu pro SDH Němčice. A
jsme zase u dotací. Jen ještě připomínám, že pro dofinancování těchto
dotací potřebujete právě ty peníze, o které nás v současné době buď již
připravili, nebo se ještě připravit chystají. Jen pro informaci, z cca 15 mil.
dotačních příjmů při propadu naší ekonomiky a uplatnění vládních
daňových balíčků jen nám predikován cca až 5 mil. propad. Tak co potom
chcete dělat.
Přesto přeji Vám všem příjemné prožití nadcházejícího léta, vstávejte každé
ráno tou správnou nohou a ať se nám na podzim alespoň trochu urodí, to
taky zlepšuje náladu.

- ing. Josef Racek, starosta obce

Dobrý den vážení čtenáři, 
zdravím Vás z Kulturního domu v Němčicích. Jak
jste si jistě všimli, z doby koronavirové jsme se pře-
houpli do doby rekonstrukční. Na tu jsme se těšili moc a jsme rádi, že
konečně začala. Jak říkám, letos jedeme v takovém off-line režimu. Jsem
ráda, že i přes karanténu a zhoršené podmínky při návštěvách našeho
zařízení, jste chodili na pivko a na něco dobrého. Doufám, že při přestavbě
budete také docházet na besedu, i když prostředí je občas bojové :). 
Ještě trochu k rekonstrukci. Práce začaly poměrně zostra, než jsme se nadáli,
za kulturákem je díra, ve které vznikne přístavba k sálu. Trochu nepořádku
jsme si užili při vybourávání stávající vzduchotechniky. Teď už jsou všechny

vzniklé díry opět zazděné. V červenci nás čeká
výměna oken, což bude zásah do provozu restau-
race, ale poté by již měly být práce v restauraci více

méně hotové a rádi bychom otevřeli
ve větším rozsahu. Pokud to stavební
práce dovolí. Na obrázku si můžete
prohlédnout „starý kulturák“. Já
doufám, že brzo si ho všichni
užijeme jako nový a opět ožije krás-
nými akcemi. 

- LP

KU LT U R N Í D Ů M

Letní tábor 2020
I v letošním roce jsme pro děti připravili již tradiční letní tábor ve sportovním areálu
v Němčicích. Trochu nás vyděsila situace s vývojem koronaviru, která zpozdila i
přípravu přihlášek a tábora, ale věřím, že již se vše v dobré obrátilo a tábor se bez
problému uskuteční. Pokud nám stát ještě nějak „nepřitvrdí“, tak hlavní změnou
budou přísnější hygienická opatření a nutnost předložení Prohlášení o bezin-
fekčnosti při nástupu do tábora. Uvidíme, jak s rouškami.
Veškeré informace a přihlášky jsou uvedeny na stránkách obce v sekci Příměstský
tábor. Přihlášky, prosím, podávejte přímo na sekretariátu obecního úřadu. Prosím o
přihlášení nejpozději do 3.7.2020. Obec si vyhrazuje právo tábor, či některý z tur-
nusů zrušit, v případě zhoršení epidemiologické situace a vyhlášení opatření vlády,
či v případě, že v daném turnusu bude malý zájem dětí pod 10 osob.
Přikládám také plakátek s námětovým programem jednotlivých týdnů. Program je
umístěn i na webových stránkách obce.
Nebojte se tedy děti přihlásit, bude o ně, jako vždy, dobře postaráno. Sledujte,
prosím, stránky obce, kde budou zveřejňovány případné další aktuality.                    

- Vladimír Pavliš, místostarosta obce



Kulturně sportovní strana Člupku
Vás zve na

2. Mlynářský bál
v pátek 21. srpna 2020 v 19 hodin

v areálu  U mlejna na Člupku

hraje SEPTIMA z Litomyšle (frontman Pepa Toman)

» Bohaté občerstvení
» Myslivecká kuchyně

» Překvapení

Kalendář  akcíKalendář  akcí Spoleèenská kronika

Během jara
se narodili

Anna Doubková Němčice
Hordějčuk Čeněk Člupek
Tobek Jonáš Zhoř

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Veselá Pavla 90 Zhoř
Fidrová Zuzana 75 Člupek
Voleská Marta 75 Zhoř
Mašková Marie 70 Němčice
Rambousková Věra 70 Člupek
Sedláčková Ludmila 70 Člupek
Jasanský Radomír 70 Zhoř
Roleček Miroslav 70 Člupek
Heneová Milena 65 Zhoř
Valach Jiří 65 Zhoř
Peřina Ladislav 65 Němčice
Kubištová Jaroslava 60 Člupek
Kuchtová Hana 60 Němčice
Strážnická Růžena 60 Němčice

jsme se rozloučili
Adamský Miroslav Zhoř
Štarman Pavel Němčice
Linhart Roman Němčice

A r e á l  U  M l e j n a  n a  Č l u p k u  

21.8. 1900 KSSČ 2. Mlynářský bál

S p o l e k  d i v a d e l n í c h  o c h o t n í k ù  Š l e g l

Před a po…….
Začátek roku 2020 se nám hezky kulturně rozjížděl – posezení
se sousedy, schůzovní činnost, divadelní ples, jednání
ohledně hostování DS Hýbl Česká Třebová a také
výjezdy ohledně „výjezdů“ po okolních obcích s naším
divadlem, které mělo koncem roku 2019 premiéru.
Bohužel ne všechno se podařilo zrealizovat, díky
„virové“ návštěvě a zahájení mnoha opatření naše čin-
nost musela na tři měsíce ustat a my jsme byli v kon-
taktu pouze díky internetu a mobilních zařízení. I
když nám nucená „přestávka“ udělala dost zásadní
zásah do našich plánů, budeme dělat vše pro to, abychom
do konce roku naplnily naše sny a touhy. Takže slibujeme,
že nebudete o nic ochuzeni. Plánovanou derniéru a hostování s

naším posledním divadlem uskutečníme v podzimních měsících a
začneme i zkouškami nového představení.

Sice se momentálně rozjíždí stavební ruch na KD, ale my
jsme zvyklí se přizpůsobovat vzniklým situacím a i když

jeviště bude pro nás nedostupné, prostory na zkoušení si
určitě najdeme náhradní, však víme, že všichni ochotní-
ci vždy srdnatě bojují s textem a jejich zodpovědnost
je tak vysoká, že svoji roli budou znát ještě dříve, než
dostanou do ruky text.
A doufáme, že i Vy – diváci a naši příznivci – nám
nadále zůstanete věrní a přijdete nás po delší přestávce

opět odměnit hojnou návštěvou a potleskem….
Přejeme všem krásné léto a na podzim na viděnou.

- Za všechny ochotníky B. Vytlačil

Zprávièky ze základní  školy
Na letošní jaro a léto jsme si plánovali mnoho akcí (výtvarnou dílnu ke Dni matek, výstavu
k výročí J. A. Komenského, návštěvu Punkevní jeskyně, propasti Macocha…), ale virová epi-
demie nám vše zhatila. Od 11. března do 24.května byly všechny školy uzavřeny, nyní
musíme dodržovat opatření, která nám znemožňují pořádání akcí mimo areál školy, dále akcí,
kde se mohou potkat děti z různých tříd. Všichni jsme se ocitli ve zcela nové situaci,
nedovedli jsme si představit, že budeme doma tak dlouhou dobu. Nejprve jsme dětem zadali
úkoly na cca 14 dní, pak jsme postupně začali s distanční výukou. Vzhledem k věku dětí
velmi záleželo na možnostech a ochotě rodičů dětem s výukou pomáhat. Uvědomujeme si,
že zejména pro zaměstnané rodiče bylo toto období velmi náročné, děkujeme jim mnohokrát
za jejich pomoc a spolupráci se školou.
V průběhu měsíce dubna proběhl korespondenční formou zápis do 1.třídy, zapsáno bylo 13
nových žáčků, 3 dětem byl povolen odklad školní docházky o 1 rok. Na nové školáky už se
moc těšíme.
Všem našim žákům i jejich rodinám přejeme pohodové prázdniny, spoustu zážitků, načerpání
pozitivní energie a v září se těšíme na shledání.

- Za pedagogický sbor Lydie Věnečková

PROJEKT EU
Máme za sebou první rok realizace   projektu s názvem
„Podpora žáků v ZŠ a ŠD Všeználek“, který je zaměřen
z velké části na pomoc žákům se speciálními vzdělá-
vacími potřebami, dále pak na podporu projektové
výuky a na další vzdělávání pedagogů. Na škole praco-
valy dvě školní asistentky, každá na 0,5 úvazku. Jedna
paní asistentka pomáhala s výukou  v 1.ročníku, druhá
v 1.oddělení školní družiny. Z projektu byla také pod-
pořena činnost zájmového kroužku „Klub zábavné
logiky a deskových her“, který probíhal  pouze v 1.
pololetí, ve druhém pololetí jeho činnost přerušila
koronavirová epidemie. Projekt bude pokračovat ještě v
příštím školním roce. Předpokládané datum ukončení
projektu je 31.8.2021.

S p o r t o v n í  a r e á l  

13.7. - 7.8. Obec Letní dětský tábor
15.8. - 16.8. Sokol Fotbalový kemp 
29.8. Sokol Oslava 100 let trvání Sokola Němčice

Oblečení ve  venkovském mlynářském stylu vítáno.



5. března jsme se sešli na sále našeho
Kulturního domu na tradičním karnevalu. Děti i
rodiče si užili odpoledne plné tance a soutěží.
Nechyběla tradiční židličková pro děti i pro
dospělé. Nikdo z nás netušil, jaké události nás
čekají za pár dnů…. Od poloviny března se
život kolem nás změnil a my jsme si museli zvy-
knout a přizpůsobit se daným pravidlům, novým
skutečnostem, se kterými se v životě nesetkali
ani ti dříve narození. Dny ubíhaly a za nějaký
čas jsme se už zase začali těšit do školky.
Dříve, než se ve školce ozvaly dětské hlásky,
museli jsme vše důkladně uklidit a pečlivě
připravit školku na znovuotevření. Byla to doba
nepříjemných změn a hlavně nejistoty všude
kolem nás. Ale každá doba, i když je sebevíc
skličující, může přinést něco pozitivního. A tak
jsme tento nečekaně darovaný čas velmi dobře
využili k práci na školní zahradě. Je třeba
připomenout, že revitalizace zahrady už
pokračuje třetí rok. První rok byla provedena rekon-
strukce pískoviště a položena zámková dlažba. Byly
pokáceny přerostlé stromy a vysázené 3 další, které
jsme pilně zalévali, aby pěkně rostly. Byl upraven
prostor pod houpačkami a umístěn masivní dřevěný
vlak. Druhý rok se podařilo opravit oplocení a
zahradu rozšířit. Vznikl tak velmi pěkný prostor pro
hru dětí. Na začátku roku 2020 jsme vedli dlouhé
diskuse o tom, jak uchopit nově vzniklý prostor tak,
aby nebyl identický s hřištěm, které je v těsné
blízkosti a kam velmi rádi chodíme. Tak se naše
myšlenky začaly ubírat cestou k přírodní zahradě.
Ta má svá specifika a my jsme vymýšleli, jak jít
touto cestou a chtěli jsme využít i možnosti zažádat
o dotaci. To se nám nepodařilo, protože byl
obrovský zájem a uspěli jen někteří.
Velkou výhodou byla spolupráce s
odborníky a vstřícnost a podpora ze
strany obce. Díky aktivitě paní Jany
Marouskové z Němčic, která vypraco-
vala projekt, se začaly dít věci. V
tomto nelehkém období jsme vedli
mnoho diskusí o podobě zahrady
a neustále naráželi na hlavní
problém – jak vyjdeme se
stanoveným rozpočtem. Jedno
bylo ale jasné. Chceme dílo
dokončit, i když ne třeba v celém rozsahu,
tak jak bylo navržené, ale to podstatné tam
být musí. Tak tedy, na jaře letošního roku, v
době kdy se čas téměř zastavil, jsme pracova-
li na zahradě.

Podařilo se nám: vybagrovat všechen starý
skalník z bývalého bazénku, opravit
oprýskanou zídku (tento prostor ještě
vylepšíme, ale o tom zase příště) do nově
navožené zeminy jsme zasázeli bylinky a
vysázeli jedlý koutek pro děti – borůvky,
maliny a jahůdky. Byly vysázené i okrasné a
motýlí keře a luční květiny, které zde dříve
byly, ale vlivem častého sekání zmizely.

Máme také dva vyvýšené
záhony, kde pěstujeme hrášek,
ředkvičky, pažitku a
mrkvičku. Také pro dýni se
našlo místo – v kompostéru
snad bude dobře prospívat.
Nesmíme zapomenout na
nový květinový záhon hned u
chodníku ke školce. Vše
zaléváme nachytanou dešťo-
vou vodou. Zpočátku jsme
měli obavy, jestli se mám
podaří udržet rostlinky při
životě, ale když teď kromě
dětí zalévá i deštík, snad to
nebude tak špatné. U skluzav-
ky přibyl dřevěný stoupací
chodník a díky šikovným
lidem byla opravena velká
houpačka. Nesmím zapome-

nout na dlouhé diskuse o
budoucnosti jezírka. Při čištění
jsme vyplašili dvě ještěrky a tak
nemůže být pochyb o tom, že v
jezírku jsou stálí obyvatelé. Není
v něm hluboká voda, je to spíš
mokřad, proto to není místo
nebezpečné, ale naopak zajímavé
k pozorování. Také jsme
provedli potřebné nátěry a
obnovili nakreslené postavičky
na betonovém plácku. Naše
cesta se nyní blíží ke svému
cíli. Po celou dobu jsme totiž
usilovali kromě péče o přírodní

prvky, také o prvek, který bude
sloužit dětem k pohybovým aktivi-

tám. Dlouho jsme se rozmýšleli,
radili, hledali informace.
Rozhodně to nebylo ukvapené
rozhodnutí. Prvek bude z kva-

litního dřeva, víc neprozradím.
Věřím, že se vše podaří a v
podzimním čísle časopisu už
budeme vědět, jakou radost z
něho budou mít hlavně naše

děti.
Snad ještě slovo na závěr – kdo nic
nedělá, nic nezkazí. To je moje heslo a
tak nám držte pěsti, aby vše dobře
dopadlo. Budeme se snažit udržet vše v
pořádku, starat se o zeleň a vést k
tomu taky naše děti. Těší nás, že v
Němčicích je stále dost nových dětí,
které postupně přicházejí do školky a
pak do školy. Proto je tak důležité v
každé době usilovat o vylepšování pod-
mínek pro život. Krásné dny plné nadě-
je přeji za sebe i za kolektiv MŠ a ŠJ.

- Věra Doležalová

J a ro  v  m a t e ø s k é  š k o l e  v  N ì m è i c í c h



Léto už nám nastalo,
slunce právě povstalo.

A to slunce svítí, 
roste krásné kvítí.

Koupeme se v bazénu,
lízáme si zmrzlinu,
nemyslíme na zimu.

Už sedíme v ledadle,
já na pátém sedadle.

Moře krásné, výhled krásný,
jezdíme si na výlety,

prázdniny jsou úžasný,
závidí nám naše tety.

Nela Mackerlová, 4.r.

Letní dny nastanou teď,
pozorujeme s holkama ptačí let.

Květiny hezky kvetou,
motýli  se krásně rozlétnou.

Zvonky nám v létě voní,
škola v září zase zazvoní.

Elen Marková, 4.r.

LETNÍ ČAS

Nastal čas, léta zas.
Prázdniny mají děti,

ten čas ale letí.
Napustíme bazén,

vedro je jak blázen.
Zmrzlinu si koupíme,

s ní se hezky ochladíme.
Letní bouřky někdy jsou,
mráčky je nám donesou.
Na výlet se vypravíme,
o létě toho hodně víme.
Na tábor se chystáme,

do tašky si plavky dáme.
Plavat budeme rybníce,

radujeme se nejvíce.
Potom končí léto,
podzim čeká, je to.

Josef Karlík 5.r.

V y l u š t ě t e  s i  o s m i s m ě r k u  
Ze zbylých písmen složte tajenku

Kdysi dávno v předalekém království vládla pořád paní Zima. Do toho
království přišel poutník a divil se, proč je v létě všude sníh a led. Procházel
krajem a viděl zmrzlou úrodu, zvířata, která se choulila v norách. Nakonec
došel k malé vesničce. Z chalupy vyšel starý muž. Byl oblečen v kožešinách
a pára mu stoupala od úst. Zeptal se poutníka, co dělá v těchto končinách. Ten
mu odpověděl, že slyšel o království tepla a léta. Mělo by být tady někde
poblíž. Muž řekl, že to království bylo kdysi tady, ale teď je všechno
jinak…Lidé si totiž nevážili tepla a léta….Přišla je varovat bohyně Léto a
řekla, že si tepla musí lidé vážit. Ti ji ale ignorovali.. Tak se pomstila a proklela
tento kraj.

Kryštof Chochola, 4.r.

LÉTO

Léto už je tady – 
víme si s ním rady.

Bazén celý napustíme,
a pak se v něm ochladíme.

Máme taky prázdniny,
tak už hurá za nimi.
Zmrzlinu si dáme,

u táboráku si zazpíváme.
A v září nás volá,
stará, známá škola.

Josef Karlík, 5.r.

SLUNCE, POHODA, TRÁVA, TEPLO, BAZÉN, RADOST, NANUK,
MOŘE, KLID, PÍSEK, DOVOLENÁ, MED, DŮM, HOTEL, LÉTO,
PLAVÁNÍ, KNIHA, ZÁBAVA.

Osmisměrku připravili:  Josef Karlík (šéfredaktor), Matěj Mikl

Léto, léto už je tady,
vyběhneme do zahrady.

Prázdniny už začaly,
nanuk jsme si načali.

Každý týden na výlety,
všichni už se těší.

Jsme z nich ale vyčerpaní,
protože jsou pěší.

Eliška Lašková, 4.r.

Prázdniny já mám ráda,
najdu si nového kamaráda.

Budu si s ním hrát,
on mi pomůže rád.

O prázdninách u nás na zahradě
nestojíme ve velké řadě.
Skáčeme toiž do bazénu 

a u rádia naladíme anténu.
Karolína Bohunková, 4.r.

Léto, jahody,
deka u vody,

spousta pohody,
to všechno máme,

to si užíváme.
Slunce, bouřka, mraky,

patří k létu taky,
léto u moře

nebo na dvoře,
na to se těším taky.

Léto se zvířátky,
to budou hrátky a kamarádky.

Klára Hubinková, 4.r.

Léto už je tu,
já hned volám na tetu:
„Podívej, léto je tady,

všude jsou rozkvetlé sady.“
Na louce je plno kvítí,

Sluníčko nám k tomu svítí.
Na zahradě postavíme bazén,

nemyslete, že jsem blázen.
Je přece léto zas

Na koupání skvělý čas.
Zuzana Suchánková, 5.r.



KORONAVIRY

Koronavir
Hody, hody, doprovody,
já jsem čínský parazit,

přišel jsem až z Wuchanu,
vás všechny nakazit.

Nebojím se žádné bolesti,
vláda nechala pravidla zavésti.

Ondřej Vavřín, 2.r.

Než jdeš ven,
roušku si vem.

Dezinfekci nastříkej
a hurá ven!

Johana Zichová,5.r.

Zavřeli nám školu,
Učíme se z domu.

Z pokoje teď máme třídu, 
nemáme tabuli, ani křídu.

Učíme se násobilku, 
příklady a vzory.

Až se pěkně doučíme,
Pojedeme ven s koly.

Nela Mackerlová,4.r

Č e š t i n a ,  m a t i k a ,  p ř í r o ď á k ,
m á m  z t o h o  v h l a v ě  b r a m b o r á k .

D o  š k o l y  s r o u š k o u  c h o d i t  n e c h c i ,
r a d š i  b y c h  s e d ě l  n ě k d e  v k l e c i .
N a  č í n s k é m  t r ž i š t i  m í s t o  s ý r a ,

s m a ž i l a   č í ň a n k a  n e t o p ý r a .
Kryštof Chochola,4.r.

Každý den v létě by měl být podle mě slunečný. Občas se to
ale nepovede – prší a je chladno. Když takhle prší, nedá se dělat
spousta věcí. Jako třeba chodit na hřiště a tam si hrát, jezdit na kole,
koupat se v bazénu a jít na procházku. A taky většina věcí je mokrá.
Tak proto bych chtěl slunečné prázdniny.

Nicholas Pirkl, 4.r.

My v karanténě sedíme,
docela se nudíme.

Šijeme roušky z látky a hedvábí,
ať nás virus netrápí.
Nesmíme se dotýkat,

a ruce si umývat.
Terka Suchánková, 5.r.

V letošním roce slavíme kulaté výročí úmrtí Jana Ámose Komenského,
který byl nazýván 

UČITELEM NÁRODŮ.

Chtěl, aby škola byla pro děti hrou.
Jak by vypadala škola hrou podle nás:

Karanténa
Když jsme byli v karanténě,

hnedle od března,
naše volnost téměř denně,

byla bezmezná.
Do školy jsme nemuseli,

povinnosti byly pryč,
úkoly jsme psáti měli,

rodiče chystali bič.
Dva měsíce pohody,

utekly jak voda,
chodíme zas do školy,

skončila svoboda.
Žáci 2.ročníku

Úkoly ráno uděláme,
Ať odpoledne volno máme.
Večer půjdeme pozdě spát,

ráno nemusíme tak brzo vstát.
Když ven chceme jít,

tak musíme roušku mít.
Ruce si máme mýt každý den,

8× i 9× za jeden den.
Zuzka Suchánková, 5.r.

Michaela Umová 5. ročník
Škola by vypadala tak, že by měla dlouhá a široká okna a velké dveře. Uvnitř by byly dvě
třídy. Předměty by se tam učily: tělocvik, hudebka, plavání, skládání básní a hraní na počí-
tači. Hodnotilo by se známkami: jednička, maximálně dvojka. Dovolila bych mobily při ho-
dině, ale ne celou hodinu, třeba pět až deset minut. Zakázala bych kouření, alkohol a malé
přestávky. Vyučovací hodiny by trvaly patnáct minut a velké přestávky by trvaly jednu ho-

dinu. Učitelé by byli hodně hodní, nedávali by žádné testy. Tato škola by byla senzační.

Tomáš Tatíček 5. ročník
Škola by měla dva bazény, pět tříd a učilo by
se tam jen do páté třídy. Také by měli v
každé učebně dvanáct počítačů. Měla by
čtyři patra a nahoru a dolu by se jezdilo
eskalátory. Učil by se tam tělocvik a čtení.
Jedna hodina čtení a pak čtyři tělocviky

každý den. Nedávaly by se žádné známky.
Ve škole bych dovolil o velké přestávce
chodit do bazénů. Zakázal bych kouření a
šikanu. Každá přestávka by trvala deset
minut a jen velká přestávka by trvala třicet
minut. Dále bych povolil o přestávkách hrát
na počítači. Učili by tam youtubeři.

Zuzana Suchánková 5. ročník
Škola by vypadala, tak že by měla velké jezdící schody nahoru a dlouhý zakroucený tobogán
dolů. Škola by měla žlutou barvu. Ve škole by se učil jenom tělocvik. Žáci by dostávali samé
jedničky podtržené. Ve škole by byl jeden učitel. Ve třídách by byli počítače a jedna veliká
elektrická tabule. Židle by měly masážní ručičky, které by děti masírovaly. A nakonec by ve

třídě byla koťátka, o která bychom se mohli starat.

Tereza Suchánková 5. ročník
Moje škola by byla postavena na Člupku,
měla by duhové zdi. Šest balkonů, ze kterých
by bylo vidět na náves. Ve škole nebudou
chybět duhové dveře a duhová okna. Z
horního patra naší školy pojede dlouhý
tobogán. Bude mít duhovou barvu. Střecha
bude z duhových sladkostí. Kolem školy
budou: trampolíny, hrazdy, kruhy a věci, na

kterých se budete mazlit s pejsky. Jako další
předmět se bude učit, jak být správný youtu-
ber, a každý bude natáčet videa. Při této ho-
dině si každý zařídí svůj youtube kanál a
bude se snažit o  sto tisíc odběratelů..
Jednička by byla nejlepší a pětka nejhorší.
Známky by se psaly duhovou fixou nebo
propiskou………………

Vy d á n o : 5 . 6 . 2 0 2 0 .  Š é f r e d a k t o r :  J o s e f  K a r l í k ,  Z á k l a d n í  š k o l a  a  m a t e ř s k á  š k o l a  V š e z n á l e k ,  N ě m č i c e  1 1 4

Blíží  se  nám prázdniny
Už se nám bl íží  prázdniny.  Konečně s i  postavíme na zahradě bazén,  ve
kterém se budeme koupat .  Budeme si  hrát  a  běhat  bez bot .  Na s tromech
budou dozrávat  různé plody a my si  na nich budeme pochutnávat .  Pojedeme
na dovolenou,  kde s i  uži jeme velkou zábavu.  Budeme j ís t  spoustu zmrzl iny.
Také budu mít  oslavu svých narozenin,  př i jdou mi popřát  kamarádky a
uži jeme si  spoustu legrace a  her.

Štěpánka Beranová, 2.r.

Roušky nosíme,
korony se bojíme.

Škola doma, to je boží,
korona nás těžko složí.
Zavřené jsou hranice,
to prospívá nejvíce.

Nakažených těch je dosti,
Často skončí na pohotovosti.

Restaurace krachují,
a prachy se strachují.

Karel Suchánek, 5.r.



S p o r t   -   V o l n ý  è a s

Fotbalový oddíl TJ Sokol Němčice
Tento příspěvek bych rád začal trochu netradičně. Stížností a negativních
pohledů na události posledních měsíců bude toto číslo ZP asi plné. Není to
jednoduché, ale z dlouhodobého hlediska a udržitelnosti spolku je potřeba
se naučit takovéto věci dokázat přijmout a naopak, využít vyvstalých změn
jako příležitosti. Rád bych připomenul, že role spolku je „vytvářet pod-
mínky pro sport, zejména pak mládežnický“.
Přípravky, žáci i dorost poctivě od Nového roku trénovali. V tělocvičně, na
„července“, nebo přímo na fotbalovém hřišti. S přípravkami jsme poslední
trénink v tělocvičně měli 6. března, dorost odehrál 7. března přátelák na
umělé trávě v Litomyšli a pak to přišlo. V pátek 13.3. jsme informovali o
omezení trénovat v max počtu 30 hráčů a hned 16.3. jsme sdělili, že
tréninková činnost byla ukončena. V tu chvíli přišla myšlenka „využití
příležitosti“ a pustili jsme se do práce na hřišti, které máme od OÚ v
dlouhodobém pronájmu. Není jednoduché při plné tréninkové a soutěžní
činnosti trávit další svůj volný čas na hřišti. Za toto období se udělalo
spousta potřebné práce na trávníku, mládežnických brankách a dokoupil se
spotřební materiál pro všechny kategorie. V plánu pak máme zakoupení
velkých sítí za brány, které už mají svou životnost 8 let dávno za sebou.
Abychom situaci trochu odlehčili, vyzvali jsme začátkem dubna hráče,
rodiče a fanoušky výzvou „TANČETE S NÁMI“. Smyslem bylo šaman-
ským tancem přivolat zmírnění opatření a opět zahájit tréninkovou činnost.
Že se do tance zapojila spousta lidí dokazuje to, že od 7. dubna jsme
obnovili tréninky v malých formách. Začínali jsme ve čtyřech hráčích a
postupně se přidávali další. Samozřejmostí bylo dodržování nařízení vlády,
která jsme metodicky ošetřili. Rodiče, kteří děti na tréninky vozili, nás obo-
hatili hřejivou zpětnou vazbou, jako „děkujeme za to, co pro děti děláte,
moc si toho vážíme“. Respektovali jsme obavy některých rodičů, kteří své
děti nechtěli na tréninky dávat z důvodů rizik a obav. Každý si v tomto
období prožíval svůj vlastní příběh a každý trochu byl jiný. Neberu zpětně

otevření tréninků jako nějaké hrdinství trenérů, ale za přirozenost a zájem
spolku o práci s dětmi.
A nyní k současnosti. Postupné rozvolňování a hlad po balonu přivádí více
a více hráčů na náš trávník. K pravidelným tréninkům dochází až 60 hráčů
a hřiště praská ve švech. K dnešnímu dni (7.6.) jsme se účastnili čtyř přá-
telských utkání a dalších šest máme v plánu. Víceméně většina těchto utkání
je plánována v pracovních dnech, účast je velmi dobrá a pro hráče i trenéry
je to taková „náhrada“ za zrušenou jarní část soutěže. V plánu máme 10.
dětskou olympiádu (13.6.), kde tradičně hrají exhibici děti přípravek proti
maminkám. Součástí červnového kalendáře bude zakončení sezony a na
srpnový termín 15.-16.8. připravujeme 4. fotbalový kemp Němčice 2020.
Pokud nám bude počasí přát, rádi bychom také udělali skupinové foto celého
FO. K oslavě 100 let založení spolku jsme pro vás připravili samostatný
článek.
Co po prázdninách? Pro novou soutěž 2020/2021 budeme posílat přihlášky
během dvou týdnů. Budeme vstupovat do 8. sezony mládežnických soutěží.
Abychom mohli přihlásit soutěže s klidným svědomím, potřebujeme lehce
posílit některé věkové kategorie, abychom tak zajistili návaznost a naplnitel-
nost do dalších let. Protože nám nebylo přáno zorganizovat plnohodnotné
nábory během jarních měsíců, rozhodli jsme se oslovit přímo hráče a rodiče.
Připravili jsme „náborový dárek“ pro nové hráče, odměněni budou i ti, kdo
svého kamaráda přivedou. Že osobní doporučení funguje ukazují nově pří-
chozí hráči, kterých máme již sedm a věříme, že do nové sezony přijdou
další. Velkou radost mi udělali i kluci, kteří nedávno skončili a po nějakém
čase našli cestu zpět. Někomu scházel míč, ale věřím, že kluky k nám táhne
zejména dobrá parta a kamarádství, pro které se jim snažíme udělat co
nejlepší podmínky. Vždyť to je poslání a role našeho spolku …

- Lukáš Pavliš

AKTIVITY PRO MALÍČKY
Jarní program aktivit nám „nabořila koronavirová pauza“.
Musíme zkonstatovat, že jsme si díky tomu uvědomily, jak je fajn
potkávat se společně s maminkami a i ty nejmenší cvičence
našeho Sokola vytížit nějakou tou aktivitou (a tím nemyslím jen
tu přestávkovou kávičku T.
V posledních probíhajících lekcích jsme se zaměřili na první
krůčky ke štafetovému běhu, kdy děti běží po povelu „start“ s
nejrůznějšími předměty k cílovému odkládacímu kruhu. V
dalších hodinách bylo plánováno již cílené předávání si předmětu
mezi sebou, ale to jsme již nestihly.
Potrénovaly jsme také synchronizaci sluchového povelu a postře-
hu – vyslovení jména – hod míče. Velkou radost nám udělalo
zlepšení v kolektivní hře, kdy se většina dětí mezi sebou nestydí
již chytit za ruce a jsou tak schopné provést hry jako
„Pásla ovečky či Kolo, kolo mlýnský“ bez větších
emočních projevů T.
Jedním z posledních výtvorů byl veselý klaun, kterého

děti řádně nazdobily třpytkami a samolepkami.
Konec školního roku se chýlí ke konci a tak se budeme
muset rozloučit s našimi nejprvnějšími Malíčky, kteří k
nám chodili celé dva roky a od září jsou již všichni za-
psaní v mateřské školce. Naši milí Malíčci, přejeme
vám, ať se vám ve školce líbí, jste tam veselí a sko-
tačiví, alespoň jako na tom našem cvičení a zůstane vám
též stejná chuť na ty svačinky T. Děkujeme taky
maminkám za projevenou důvěru k nám chodit a
doufáme, že si udělají čas na kávu, i když už nastupují
plně do zaměstnání.
Sdělujeme také, že od září bychom rády a s úsměvem
přivítali nové Malíčky s maminkami či tatínky T.

Hezké léto všem, plné vycházek, sko-
tačení na zahradách a hlavně dobré

nálady přeje Janča M. s Jíťou M.
V případě zájmu o cvičení 

tel. 605004936 nebo 724287913

C v í č oC v í č o
Jaro nám uběhlo, ani jsme se nenadáli a už bude za námi. Cvíčo probíhalo
především v tělocvičně, kde jsme se naučili nová písmenka v józe a došli
tak téměř nakonec abecedy. Trénink válení sudů, podlézání sítě s různými
pohybovými úkoly a žíněnky proměněné v ledové kry nám vyplnily
společné hodiny.

Již během března jsme se tak trošku museli schovat do svých domovů.
Těšíme se, až se s dětmi našeho oddílu budeme moci opět přivítat a
ukážou nám, co nového se naučili. Budou to stojky, hvězdy, přemety na
trampolíně nebo líný tenis či fotbal? Věřím, že během dětské olympiády se
nám děti pochlubí.
Během léta si užijte vodu, sluníčko a pohodu třeba večer u táboráku a v
září se na vás všechny i na nové kamarády budeme opět těšit.

- Iveta a Janča



Dorost U19
Horní Újezd/Morašice – Němčice/Sloupnice
Ve středu 27.5. sehrálo družstvo dorostu první po-koronavirový přátelák.
Stejně jako 7. března na UMT jsme se střetli s celkem H. Újezd/Morašice
na trávníku HÚ. Co se týče kvantity hráčů, vyhráli jsme na plné čáře už
před výkopem. Sjelo se jich na Horňáku 17 + 2 seděli na němčické
zastávce, dožadujíc se středečního tréninku a byli nakonec trochu improvi-
zovaně dopraveni na správnou GPS souřadnici. Ale to je samostatný příběh
… Je potřeba říci, že vystřídat 8 hráčů, aby z toho měl trenér Ivoš nějaký
výstup, není nic jednoduchého. Přesto nám kluci udělali radost a
ukázalo se, že sázka na přáteláky v pracovním týdnu bylo dobré
rozhodnutí.
Utkání se sehrálo na tři třetiny po 30 minutách a obě strany
předvedly trochu kostrbatý výkon v kombinaci a zejména v
komunikaci na hřišti. Tento neduh herní nesehranosti je však
obvyklý po takové odmlce, kdy kluci sice měli možnosti indi-
viduální přípravy, ale 3 měsíce bez kontaktu s protihráčem musí
být někde znát.
Nebudu vytahovat, ani snižovat výkony jednotlivých stran, byla to
skvělá prověrka, kde oba celky tlačí kopačka a na čem je potřeba zapraco-
vat. Konečný výsledek 3:6 (1:4, 3:5, 3:6) není až tak důležitý. 
Střelci: Mikulecký 3x, Novák, Pavliš, Fišer.

Sestava: Filip Brožek, Vojta Tesař, Ivan Škeřík, Vojta Rathouz, Štěpán
Renza, Tadeáš Vytlačil, Jan Brýdl, Kuba Synek, Franta Synek, Ondra Štar-
man, Lukáš Pavliš, Kryštof Pachl, Karel Píša, Honza Fišer, Jirka Pánik,
Martin Novák, Jirka Doleček, Michal Urban a Ondra Mikulecký.

Němčice/Sloupnice – Horní Újezd/Morašice
Odveta venkovního přáteláku na němčickém hřišti se odehrála tradičně ve
středu 3. června. Kvantitou našich hráčů jsme opět vyhráli na plné čáře.
Trenér už dopředu uvažoval o postavení dvou jedenácti členných týmů a
využití dvou sad dresů. Ostatní činovníci dorostu tomu moc nevěřili. A ono
to málem opravdu vyšlo. V kabině se sešlo 21 borců a vytáhly se opravdu
dvě sady dresů, abychom se měli do čeho obléknout.
První poločas nastoupila modrá parta a od začátku jsme měli navrch. Své
umění a hlad po gólu předvedl Ondra Mikulecký, který za poločas čtyřikrát
rozvlnil soupeřovu síť u sušky. Po jednom gólu dali Luky Pavliš, Jan Fišer
a Tadeáš Vytlačil. Jednou skóroval i soupeř, který přeloboval z 20 metrů
Filipa Brožka, kterému tak sebral čisté konto. Hra byla poměrně jednoznačná
a okolo 40 diváků, kteří si udělali ve středu čas, se bavili pohledným fot-
balem.
Do druhé části nastoupila svítivě zelená parta s brankařem Kubou Sršněm,
která rozhodně předvedla také pěkný výkon a dvěma góly do skóre
přispěl Ondra Stodola a tečku završil Luky Pavliš. Soupeř dokázal
pouze snížit z nařízené penalty, která byla asi po právu rozhodčím
Vejdou nařízena.
Negativa – na tvářích kluků, kteří za poslední měsíce na sobě pracují
a dávají si „do těla“ i nad rámec tréninků, bylo patrné, že zahrát si jen
poločas je trochu zklamání a rádi by si zahráli více. Žádáme o
trpělivost a uvědomění si, že jsme měli v kádru 4 hokejisty, kteří od
září vyjedou na led a většinu podzimu budou hájit barvy klubů s ho-
kejkou ve znaku.
Pozitiva – těch bude rozhodně daleko více. Skvělé počasí, krásně
připravené hřiště, naprosto úžasná účast hráčů, skvělý výsledek 9:2,
překvapivý počet diváků, kteří se bavili fotbalem (vč. velkého
množství slečen, které sympatizují s našimi borci) a nové tváře v
našich řadách, což slibuje budoucnost našeho souklubí. Dalším příjem-
ným faktem je, že jsme výkon odehráli bez kluků ročníku 2001, kteří

byli omluveni. Naopak se do dresu obléknuli tři kluci ročníku 2005 a
dokonce jeden ročníku 2006. Máme také radost, že na zápasy dorostu přišli
kluci starší přípravky, kteří poctivě nosili zakopnuté míče. Dalším bonusem
tohoto zápasu byl i letecký den Petra Vytlačila, který se svým dronem
udělal velké množství fotek hřiště „u sušky“ z ptačí perspektivy. Well done.
O čem se také moc nemluví, je potřeba zdůraznit, že během zápasu nedo-
šlo k žádnému zranění. Nebo alespoň o žádném nevíme. Velké poděkování
všem klukům za účast, Láďovi Vejdovi za odpískání a bufetu za občer-
stvení.
Střelci: Mikulecký 4, Pavliš 2, Stodola, Vytlačil, Fišer

Sestava dle ročníků: Ivan Škeřík, Ondra Stodola, Vojta Rathouz,
Michal Urban, Franta Synek, Štěpán Ludvíček, Kuba Sršeň, Martin

Gyomber, Jan Brýdl, Ondra Štarman, Filip Brožek, Ondra
Mikulecký, Lukáš Pavliš, Kuba Synek, Kryštof Pachl, Jirka
Doleček, Karel Píša, Tadeáš Vytlačil, Jan Fišer, Martin Vytlačil a
Max Nováček.

Němčice/Sloupnice – Vraclav/Zámrsk
Po dvou přátelácích s HÚ/Morašice jsme si domluvili další utkání se

souklubím Vraclav/Zámrsk. Soupeř, kterého jsme na podzim v soutěži
přehráli na jejich hřišti 5:1, přijel v daleko silnění sestavě, než jsme očeká-
vali. Stejně jako my měl ve svém kádru i hráče ročníků 2005 a 2006, kteří
věkově zapadají ještě do starších žáků.
Za první poločas jsme byli svědky spousty slibných akcí, ale chybělo nám
to důležité, trefit zařízení. Soupeřův brankař si šáhl na míč zřídka kdy, větši-
na kombinací končila sice v síti, ale té třicetimetrové za brankou.
Druhý poločas měl podobný rukopis, ale bylo znát, že jsme měli postupně
více a více ze hry až to přišlo. Ondra Štarmanu skvěle vybídl našeho snaj-
pra Michala Urbana a ten svojí levačkou otevírá kolem 70 minutě skóre.
Netrvalo dlouho a Táďa v dobrém úmyslu centroval míč do vápna na v
0,5 m ofsajdu stojícího Lukyho, který se správně „vypnul“ a nehrál.
Obránce přesto aktivně vystoupil a míč si do vlastní sítě srazil sám, tedy 2:0.
No a poslední zářez do středečních statistik byl za pomocí benjamínka
týmu Maxe, který zablokováním vybojoval míč na soupeřově polovině a pro
Lukyho byla zasekávačka a střela pod nohy skvělou volbou, jak uzavřít
výsledek zápasu. Další týden jedeme k odvetě na hřiště do Vraclavi.
Rozhodně to nebude lehký zápas.
Sestava: Filip Brožek, Vojta Tesař, Ivan Škeřík, Vojta Rathouz, Tadeáš
Vytlačil, Jan Brýdl, Jakub Sršeň, Jakub Synek, Franta Synek, Ondra Štar-
man, Lukáš Pavliš, Karel Píša, Tomáš Pánik, Michal Urban, Rudolf Blažek
a Ondra Mikulecký.
Děkujeme divákům za podporu, L. Vejdovi za odpískání a bufetu za skvělý
servis.

- Lukáš Pavliš



Starší přípravka U11
U11 přátelák Řetová
Na první přátelák jara jsme si zajeli 29. května do Řetové, která proti nám
postavila mix mladší a starší přípravky s doplněním o mladší žáky, kteří v
Řetové nemají přihlášenou soutěž. Věkově nevyrovnaný souboj odpovídal
hernímu projevu a na povrch daleko více vylezly naše neduhy, na kterých
budeme během tréninků muset zapracovat. Pro nás to byla skvělá zkušenost
a příležitost hrát pod větším tlakem. Odehráli jsme 4x 15 min a mezi tři tyče
se vystřídali Táďa, Láďa B. a Tomáš. Výsledek není až tak důležitý, gólově
se prosadil 2x Láďa B. a 2x Standa Suchánek. Svůj první zápas v životě si
odehrál náš nový hráč Jonáš (se zhořskými kořeny), kterému tímto přejeme
hodně úspěchů a zábavy z fotbalu v našem klubu. Jonáš je již druhým
novým hráčem, kteří posílili řady přípravek za poslední týdny náboru.
Sestava: Standa a Kája Suchánkovi, Tomáš Poláček, Jonáš Vojtek, Láďa
Miláček, Táďa Májek, Šimon Edlman, Kuba Voledká a Láďa Beran.

U11 přátelák Jehnědí
K druhému přátelskému utkání starší přípravky jsme zavítali 4. června za
sloupenské lesy, do nedalekého Jehnědí. Sympatický klub ústecké soutěže,
který velmi dobře pracuje s mládeží, proti našim deseti borcům nasadil

okolo patnácti hráčů různého věkového mixu. Sehráli
jsme tři třetiny po 20 min. a hned v první třetině jsme
o něco mladší hráče kombinačně přehrávali. To vedlo k
tomu, že jsme si mohli vyzkoušet všelijaké změny v
sestavě, vč. té, že jsme výjimečně na jedno střídání
stáhli z placu ročník 2009 a nechali jsme hrát pouze
mladší kluky ročníku 2010 a 2011.
Stejně jako v Řetové, výsledek není vůbec důležitý a
kluci tento přátelák měli víceméně odměnou za
nasazení v minulém utkání proti starším ročníkům. Pro
oko našich fanoušků velmi pěkné utkání plné kombi-
nace, gólů a nevšedností v sestavě.
Góly: Láďa B. 6x, Jéňa 5x, Standa 4x, Láďa M. 3x,
Táďa 2x, Kája 2x, Niky 2x, Šimon, Jonáš.
Sestava: Standa a Kája Suchánkovi, Láďa Miláček,
Jonáš Vojtek, Táďa Májek, Honza Pavliš, Nicholas
Pirkl, Šimon Edlman, Kuba Voleský a Láďa Beran

U9 a U11 
přátelák H. Újezd/Morašice

První letošní přátelské utkání jsme s mladší přípravkou odehráli až 9.6.
proti souklubí Horní Újezd/Morašice. Jedná se o nám známého těžkého
soupeře, se kterým jsme se potkávali v soutěži. Na zápas jsme se sešli v
ideálním počtu 9 hráčů – Daník, Fanda, Honza, Maty, Staník, Tobeš, Alda a
nová bratrská dvojice z Kozlova Tom a Štěpán. Dostali jsme hodně gólů,
ale zadarmo jsme svojí krokodýlí kůži nedali. Na virtuální světelné tabuli
svítilo skóre 7:22. Naše skladba ročníků 2001 až 2014 se držela statečně a
každým dnem se herně posouvají. Byl to pro nás první ostrý zápas tohoto
jara a kluci ho zvládli se ctí. Za další týden mladší přípravka ještě sehraje
jeden přátelák s celkem Čisté.
Soupeř starší přípravky byl asi ten nejsilnější z celé svitavské soutěže a

tomu odpovídal výsledek první třetiny 0:5. Překvapivě
nebyl až takový rozdíl v herních dovednostech, jako spíš v
rychlosti rozhodování pod tlakem soupeře. Po domluvě o
přestávce mne kluci velice příjemně překvapili a druhou
třetinu vyhráli 4:3, což je s tak silným soupeřem skvělá
vizitka. Výsledek třetí části jsem si v roli rozhodčího a
trenéra v jedné osobě nezapamatoval. Ale vlastně není ani
důležitý. Skvělý obrat a ukázka, že se dá hrát i s tím
nejsilnějším. Sestava: Stáňa, Láďa M., Jonáš, Táďa, Šimon,
Honza, Niky, Kuba, Láďa B.

- Franta & Lukáš

www.sokolnemcice.webnode.cz
www.pripravka.unas.cz

… dotkněte se našich příběhů …
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Jak jsme vás již v březnovém čísle informovali, náš spolek letos v březnu
měl hned dvě výročí. Prvním bylo 10 let od zahájení práce s mládeží, která
se rozjela 17. března 2010. Ten druhý a historicky daleko
důležitější je 100 let od založení spolku TJ Sokol
Němčice, který svou činnost zahájil 12. března
1920.
Původně jsme pro oslavu měli zarezervo-
vaný termín 20. června. Přípravy k
organizaci a programu řešila skupinka
členů, kdy jsme se setkali jednou
osobně a po dvakrát formou
videokonference. V tuto chvíli
máme z velké části vše připraveno a
dolaďujeme některé drobné úkoly,
aby vše klaplo.
Asi nejdůležitější z příprav bylo
rozhodnutí o posunu termínu na sobotu
29. srpna. Důvodem byly obavy z malé
návštěvnosti starších ročníků, kteří jsou hlavní
skupinou, pro kterou tuto vzpomínkovou akci
chceme připravit.
Dolaďujeme list členů, kteří se podíleli na chodu spolku ať
organizačně, nebo aktivní reprezentací v některém ze sportů. Tyto členy
bychom rádi oslovili a osobně pozvali na oslavu, kde bude bohatý program

a předání pamětních listů za odvedenou práci pro spolek. Součástí oslavy
bude také hlasování o výběr loga, které bude členy našeho spolku provázet

do dalších let. Na oslavy jsou pozváni fotbalisté partnerské
obce Rožkovan, kteří přislíbili svou účast a sehrání

exhibičního zápasu. K vidění budou utkání fot-
balové mládeže, stejně jako volejbalu, který má

v našem spolku dlouhou historii. V
doplňkovém programu připravujeme

zábavu pro širokou veřejnost, vč. těch
nejmenších dětí. Pro pamětníky máme
připravenou sbírku fotografií, kterými
si připomeneme, co a kdo všechno zde
v našem spolku v historii působil.
Pokud někdo máte doma cenné

fotografie se sokolskou tematikou,
budeme rádi za jejich zapůjčení.

Kontaktujte s fotografiemi prosím přímo
Františka Šauera.

Součástí oslav bude i chutná krmě, dobré pití,
příjemná muzika a nějaká překvapení v doprovod-

ném programu, která nechceme nyní prozrazovat.
Těšíme se na hojnou účast a věříme, že si společně s námi při-

jdete zavzpomínat na historii našeho spolku TJ Sokol Němčice.
- Lukáš Pavliš

T J  S o k o l  N ě m č i c e  –  1 0 0  l e t

Dětská olympiáda 2020
V průběhu května jsme v organizačním týmu dětské olympiády řešili, zda ji
vzhledem ke koronavirové situaci uspořádat či ne. Na základě projeveného
zájmu rodičů, jsme dali dětské olympiádě „zelenou“ a měli dva týdny na to,
vše potřebné nachystat.  Nápad, uspořádat letošní 10. olympiádu v mrazivém
stylu polárního kruhu se ujal. Díky tomu se mohla zrodit NĚMČICKÁ
DESÍTKA NA POLÁRNÍM KRUHU. Areál hřiště se proměnil za výzdoby
papírových ledových vloček a krepových papírů na polární kruh.
Musím říci, že v „den D“ a to jest 13.6.2020 nás trochu znervóznila před-
pověď počasí, kdy opět jako každý rok v den olympiády mělo pršet a
nakonec vždy krátká přeprška proběhla. Ale letos, vážení, ani kapka a my si
tak mohli užít sportovní aktivity v super náladě a sluníčku.  K soutěžím bylo
zaregistrováno 52 závodníků a letos jsme zavedli startovné 50 Kč. Tradičně
bylo 7 věkových soutěžních kategorií, kdy v té nejmladší bylo poprvé i něko-
lik dětí z oddělení Malíčků.
Soutěžící se v disciplínách prohnali polární ledovou dráhou, třídili potravu
pro polární zvěř, snažili se zdolat řeku po ledových krách, skočili si do
sněhové závěje, lovili tuleně, sprintovali před kosatkou, jeli ledový slalom,
přenesli mezi nohama vajíčko tučňáka, koulovali se sněhulákem a vše bylo

zakončeno během kolem polárního kruhu. Po celou dobu vládla patřičně
soupeřivá nálada, která se přitvrdila ve velmi oblíbeném fotbalovém utkání

dětí a maminek.  V tomto utkání se vždy projeví soupeřivý duch i
maminek a všeobecně se zvedne emoční nálada kolem T.
Akce byla zakončena vítaným zmrzlinovým kornoutem a vyhlášením
výsledků.  Troufám si za všechny, co se podíleli napsat, že bylo moc
fajn se po koronavirovém utlumení společenských akcí sejít, smět
nachystat tradiční dětskou olympiádu a strávit společně prima
odpoledne, kdy největší odměnou jsou spokojené dětské úsměvy,
řádně zapatlané od zmrzlin, pendreků, koláčků, muffinek T. Moc
děkujeme všem, co se nějak zapojili do chystání a průběhu dětské
olympiády, bez vás všech by to prostě nešlo, takže moc děkujeme! 

Výsledky (první 3 místa)
Nejmenší kategorie: 1.Šimková V. 2. Marková S. 3. Doubek V.
Předškoláci:  1. Zavřelová A. 2. Marková L. 3. Beranová A.
První třída: 1. Hubinka F 2. Mackerle T. 3. Provazníková N.
Druhá třída: 1. Beran L. 2. Hác L. 3. Matěj
Třetí třída: 1. David V. 2. Tkadleček S. 3. Hondl D.
Čtvrtá třída: 1. Mackerlová N. 2. Hájek T.  3. Pirkl N.
Pátá třída:  1. Suchánek S. 2. Suchánková T. 3. Suchánková Z. 

- Za TJ Sokol Němčice napsala Janča M. a Iveta T.


